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Förslag till nationell förteckning över invasiva 
främmande arter, remissvar 
Paragraf KS § 185 Ärendenummer KS 2024/0479-831 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 

1. Förmedlar att kommunen upplever problem med vissa invasiva arter 
som inte finns med i förslaget till nationell förteckning, till exempel 
kanadagås. 

2. Lämnar i övrigt inga synpunkter på förslag till nationell förteckning 
över invasiva främmade arter samt tillhörande författningsändringar. 

3. Understryker att förslaget medför ökade kostnader för kommunen. 
4. Förmedlar att det finns stort behov av statligt stöd för att kommunen 

ska kunna leva upp till de skyldigheter som den nationella 
förteckningen över invasiva främmande arter innebär. 

5. Förmedlar att även icke invasiva arter såsom vildsvin upplevs som 
ett problem i kommunen. 

Sammanfattning av ärendet 
Regeringen har gett Naturvårdsverket och Havs- och vattenmyndigheten i 
uppdrag att ta fram en nationell förteckning över invasiva främmande arter. 
Förteckningen ska vara anpassad till våra nationella förutsättningar och 
utmaningar och innehålla arter som är av särskild betydelse för Sverige. 
Tanums kommun är inbjudna att komma med synpunkter på det 
presenterade förslaget med tillhörande författningsändringar.  

Invasiva främmande arter är ett av de största hoten mot biologisk mångfald. 
Biologisk mångfald är en grundförutsättning för ett fungerande samhälle. 
Det finns en EU-förordning med tillhörande förteckning om invasiva 
främmande arter. Några av de arter som vi har problem med i Sverige och i 
Tanum finns på den listan. Det finns även en svensk förordning som 
reglerar ansvarsfördelningen mellan myndigheter, den föreslagna 
förteckningen blir ett tillägg till denna.  

I den nationella förteckningen föreslås 41 arter (13 landlevande och 28 
vattenlevande) ingå, med grund i att de utgör ett hot med svensk inhemsk 
flora, fauna och den biologiska mångfalden. De föreslagna 
författningsändringarna innebär mindre justeringar av ett antal lagar för att 
anpassa formuleringar till tillägget av den nationella förteckningen.  
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Grundregeln i den nationella förteckningen är samma som i unionens: den 
som har rådighet över en viss fastighet ska vidta och bekosta åtgärder mot 
förekomster av arterna på fastigheten. Ett antal övriga förbud och 
hanteringskrav är kopplade till arterna, som sammanfattningsvis innebär att 
markägare har skyldighet att ta bort invasiva arter på sin mark och göra 
detta med rätt metoder.  

Påverkan på ekonomi 
Förslag till nationell förteckning över invasiva främmande arter innebär 
ökade kostnader för kommunen som markägare då kraven på bekämpning 
ökar, lika så krav på åtgärder i markarbeten och exploatering.  

Påverkan på koncernen 
Flertalet förvaltningar och avdelningar, samt de kommunala bolagen berörs 
av invasiva främmande arter. Införande av den nationella förteckningen 
innebär att behovet av samarbetet mellan de olika parterna blir ännu 
viktigare.   

Övrig påverkan 
Förslag till nationell förteckning påverkar direkt markägande medborgare 
som får ökade krav på bekämpning. I ett större perspektiv är påverkan på 
miljön och den biologiska mångfalden positiv då den nationella 
förteckningen förväntas öka bekämpningen av invasiva främmande arter, 
vilket i förlängningen innebär en positiv påverkan på samhället.  

Förvaltningens bedömning 
Förslag till nationell förteckning av invasiva främmande arter är framtaget 
av Naturvårdsverket och Havs- och vattenmyndigheten. Förvaltningen ser 
ingen grund till att i stort ifrågasätta utvalda arter eller åtgärder, men vill 
påpeka att vissa invasiva arter som inte är med i förslag till nationell 
förteckning innebär problem i kommunen, till exempel 
kanadagås.   Förvaltningen vill även framhäva att förslaget innebär 
betydande ökade kostnader för kommunen. Statligt stöd är behövligt för att 
kommunen ska kunna uppfylla kraven på ett långsiktigt hållbart sätt, tex 
inventering, åtgärdsplan och bekämpning.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2024-08-21 
IAS gemensam hemställan 
Naturvårdsverkets förslag till nationell förteckning över landlevande 
invasiva främmande arter 
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Havs- och vattenmyndighetens förslag till nationell förteckning över 
vattenlevande invasiva främmande arter 

Förslag till beslut under överläggningarna 
Roger Wallentin (C) och Hans Schub (M) föreslår ett tillägg ny punkt 5: 
Förmedlar att även icke invasiva arter såsom vildsvin upplevs som ett 
problem i kommunen. 

  

Beslutsgång 
Ordförande frågar på beredningsförslaget och beredningsförslaget med 
Hans Schub och Roger Wallentins tilläggsförslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt beredningsförslaget med tillägg av punkt 
5. 

Beslutet skickas till 
Klimat- och näringslivsdepartementet 
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